
APISNIK 

sa šeste sjednice Upravnog odbora Hrvatskoga meteorološkog društva 

 
održane 12. lipnja 2006. s početkom u 15 sati u prostorijama DHMZ-a 

   Upravni odbor: Alica Bajić, Višnja Vučetić, Davor Nikolić, Sonja Vidič 

   Sud časti: - 

   Nadzorni odbor: - 

HMČ: Vesna Đuričić 

   Dnevni red: 

1. Prihvaćanje zapisnika s pete sjednice UO HMD-a 
2. HMČ - problematika 
3. Aktivnosti Hrvatskog meteorološkog društva između dvije sjednice 
4. Primanje novih članova u HMD 
5. Financijski izvještaj 
6. Okrugli stol - Meteorologija u medijima 
7. Razno 

Ad 1.  

   Zapisnik sa pete sjednice UO HMD-a jednoglasno je prihvaćen bez primjedbi. 

Ad 2. 

   Od strane časopisa Geofizika došla je inicijativa o udruživanju HMČ-a i Geofizike. U 
raspravi su dotaknuti svi aspekti inicijative, te je Vesna Đuričić predložila da se sastanu 
uređivački odbori oba časopisa gdje bi se razmotrila ta ideja. Postavljeno je pitanje što će biti 
s imenom časopisa, te zaključeno da se ne bi smjela izgubiti riječ meteorologija. Časopis bi i 
po imenu trebao biti prepoznatljiv. Nadalje, pitanje je kakav profil članaka bi bio prihvatljiv 
za objavljivanje. Velikog prostora za pisanje članaka meteorološke tematike i nema, i to zbog 
visoke profesionaliziranosti meteorologa u svojim operativnim poslovima. Iskazana je 
bojazan da bi tim fuzioniranjem hrvatska meteorologija izgubila jedini meteorološki časopis, 
a primjećeno je i da su članci u Geofizici drugačijeg karaktera, pa bi se moglo dogoditi da u 
određenom periodu meteorologija postupno nestane sa scene. To je ocijenjeno 
neprihvatljivim. Vesna Đuričić je informirala da su za sada pristigla četiri članka na 
engleskom i jedan na hrvatskom jeziku, što je, uz ostale standardne rubrike, dovoljno za jedan 
broj HMČ-a. 

Ad 3. 

   Hrvatsko meteorološko društvo obilježilo je, u suradnji sa DHMZ-om i Geofizičkim 
zavodom Svjetski meteorološki dan. U okviru tog obilježavanja Sonja Vidič održala je u ime 
društva prigodno predavanje "Državna mreža praćenja kvalitete zraka". U knjižnici Vladimir 



Nazor postavljena je izložba o meteorologiji. Izložbu su postavili članovi društva Janja 
Milković, Marko Vučetić i Višnja Vučetić. Član Društva Lovro Kalin održao je predavanje u 
šumarskoj školi u Karlovcu.  

Društvo je izdalo za SMD prigodnu kuvertu sa žigom, koja se tradicionalno izdaje od 1989. 
godine. 

Dr. Dražen Poje je predložio izdavanje prigodne poštanske marke prigodom obljetnice 
rođenja Andrije Mohorovičića. Ideju su podržali Geofizički zavod, DHMZ, HAZU, Matica 
Hrvatska. Inicijativa je operativno proslijeđena strukturama Hrvatske pošte i u tijeku je. 

Na prijedlog Janje Milković prihvaćeno je djelomično opremanje meteorološkog kruga 
Hrvatskog grada mladih. Društvo je izdvojilo sredstva za kupnju dva psihrometra. 

Europsko meteorološko društvo se u rujnu 2006. godine sastaje u Ljubljani. Kao predstavnik 
u Komisiji za edukaciju EMS-a sastanku u Ljubljani prisustvovat će Marina Grčić, gdje će u 
okviru teme Edukacija, prezentirati iskustvo Hrvatske sa srednješkolskim obrazovanjem 
meteoroloških tehničara. Grad Karlovac će sufinancirati putovanje iznosom od 1000 kuna, a 
ostale troškove će pokriti HMD. Na sjednicu komisije za medije ići će Zoran Vakula, što 
predstavlja samo put bez noćenja, a za tu svrhu će sredstva izdvojiti HMD. Sastanku Komisije 
za edukaciju će prisustvovati i član Društva Janja Milković, a njene troškove će snositi 
DHMZ. 

Izašao je novi glasnik Europskog meteorološkog društva - Newsletter, koji će se distribuirati 
zainteresiranim članovima društva. HMD je suorganizator znanstvenog skupa "Prirodoslovna 
istraživanja riječkog područja" koje će se održati u Rijeci. Skup će pozdraviti u ime HMD-a 
Alica Bajić. 

Društvo je suorganizator 4. konferencije o vodama koja će se održati u Opatiji od 16. do 19. 
svibnja 2007. godine. 

Društvo je organiziralo dvodnevni stručni izlet u Slavoniju. Posjetili smo Đakovo, radarski 
centar Osijek i GMP Osijek, meteorološku postaju na aerodromu Osijek, prošli smo kroz 
Baranju do Batine, vidjeli Erdut, Vukovar i Ilok. Tom prigodom Ksenija Zaninović je izradila 
pano - Bioklimatske prilike Osijeka, koji je predan voditeljima GMP-a. 

Poslane su nagrade i priznanja najboljim motriteljima za 2005. godinu. 

Tajnik Društva prisustvovao je godišnjoj skupštini Hrvatskog prirodoslovnog društva. 

Pripremljen je kratki izvještaj o radu Hrvatskog meteorološkog društva u 2005. godini, koji je 
dostavljeni Hrvatskom prirodoslovnom društvu za objavu u Prirodi.  

Ad 4. 

   U Društvo su primljeni novi članovi. To su dr. Branko Klarin, sa katedre za mehaniku fluida 
i hidrauličke strojeve Fakulteta elektrotehnike, strojarstva i brodogradnje iz Splita, Krešimir 
Šrajer, novinar, Duško Bižić, meteorolog, Nada Brajković, meteorološki motritelj iz Pazina, 
Mario Kučić, meteorloški motritelj s Malog Lošinja, Mario Kunovec Varga, meteorolog na 
aerodromu Pula, te Goran Gašparac, student meteorologije. 



Ad 5.  

   Zbog opravdane odsutnosti Zvonka Žibrata financijski izvještaj nije podnešen. Konstatirano 
je da MZT nije uplatilo na račun Društva tražena sredstva, pa se zadužuje tajnik da provjeri 
što je s tim. 

Ad 6.  

   Raspravljano je o održavanju Okruglog stola pod radnim naslovom "Meteorologija u 
medijima". Zbog povećanog interesa i osjetljivosti društva na meteorologiju i meteorološke 
pojave, veliki je broj napisa u tiskovinama i priloga u drugim medijima koji obrađuju teme iz 
meteorologije. Stoga Upravni Odbor Društva procjenjuje da bi bilo vrlo korisno organizirati 
Okrugli stol na kojem bi se raspravili svi aspekti takvog višeslojnog odnosa, meteorolozi - 
novinari - amateri hobisti - javnost - kvalitetno informiranje javnosti, i to u cilju ispunjavanja 
društvene funkcije, kako meteorologa profesionalaca, tako i ostalih zainteresiranih za 
meteorološke teme. Prijedlog je da se OS pokuša organizirati u prostorijama Novinarskog 
doma u Zagrebu, s obzirom da je to i u interesu novinara. Okvirni termin za održavanje bi bio 
period rujan-listopad 2006. Potrebno je odrediti moderatora OS, te zadužiti Zorana Vakulu za 
vezu s novinarima. Predloženo je da uvodni tekst napiše prognoza vremena, s obzirom da su u 
svakodnevnoj operativi u direktnoj vezi s medijima i pitanjima javnosti o meteorologiji. Jedan 
od ciljeva OS bi bio određivanje granice koju novinski napis ne bi smio prijeći, a da tekst 
bude meteorološki korektan, za javnost informativan, te što manje, ili uopće ne, spekulativan.  

Ad 7.  

Upravni odbor podsjeća da još nismo odgovorili na poziv za izlet u Šumarsku školu u 
Karlovcu, te posjet Slunju i Rastokama. Usmenom informacijom, do UO je došla obavijest da 
član Društva Ronald Eisenwagner organizira izlet Društva u Austriju. O tome saznanja nema 
niti predsjednica društva, niti tajnik, pa se zadužuje tajnik Društva da stupi u kontakt sa 
gospodinom Eisenwagnerom i sazna što je na stvari, s obzirom da bi takvi potezi mogli 
stvoriti obvezu Društva prema svojim članovima, a do sada nisu spomenuti niti na jednom 
sastanku UO Društva. 

Sastanak je završen u 17:00 sati. 

Zapisnik sastavio: 

tajnik 

Davor Nikolić 

 


